

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : TUAN TAN KOK WAI [CHERAS]

TARIKH : 09 JULAI 2019 (SELASA)

SOALAN NO. 109

Minta **MENTERI PENDIDIKAN** menyatakan jumlah perbelanjaan setiap tahun Institut Kajian China, Universiti Malaya, dari 2004 hingga 2019. Apakah pencapaian dan fungsinya dalam membantu membentuk dasar luar negara terhadap China.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Institut Pengajian China (ICS) di Universiti Malaya ditubuhkan pada tahun 2003 hasil lawatan rasmi Perdana Menteri ke negara China ketika itu. ICS merupakan pusat penyelidikan pertama di Malaysia yang memberi fokus kepada negara China. Institut ini berfungsi sebagai sumber rujukan dan penasihat kepada agensi kerajaan, sektor korporat dan diplomatik mengenai isu-isu yang berkaitan dengan ekonomi, politik, perniagaan dan hubungan strategik atau hubungan dua hala.

Bagi tempoh lima (5) tahun kebelakangan ini, ICS telah membelanjakan sebanyak RM817,712.00 bagi membiayai pelbagai aktiviti termasuk penyelidikan, persidangan, seminar dan pengurusan operasi ICS. Sehingga kini pelbagai aktiviti dilaksanakan oleh ICS yang memberi manfaat kepada kedua-dua negara. Antaranya :

1. Penglibatan *Track II / Think Tank* dengan pihak *think tank* di Negara China secara aktif dan berterusan, termasuk *China*

Institute of International Studies, Chinese Academy of Social Sciences, Chinese People's Institute of Foreign Affairs dan sebagainya.

2. Penglibatan dan kolaborasi secara aktif dan berterusan dengan Universiti-universiti di Negara China seperti *Xiamen University* dan *Guangxi University*.
3. Menjadi penghubung antara pemimpin negara dengan pegawai-pegawai di *International Department of the Chinese Communist Party* melalui hubungan diplomasi.
4. Pertemuan *ad-hoc* dengan pegawai dari Kementerian Luar Negeri mengenai hal-hal yang berkaitan dengan Negara China.
5. Kerjasama dengan Kementerian Pertahanan Malaysia dalam menganjurkan dialog strategik dua hala Malaysia-China.

Sekian, terima kasih.

RJM 78